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Mere protiv kovida 19 koje su trenutno na snazi u Srbiji 

Krizni štab za suzbijanje širenja koronavirusa zasedao je danas, dan nakon što je u Srbiji dostignut 

rekordan broj novozaraženih – 512. Iako se očekivalo, nove, strože mere nisu donete, a akcenat je 

stavljen na rigoroznu primenu postojećih. Ove mere su trenutno na snazi u Srbiji. 

Obavezno nošenje maski u zatvorenom, na otvorenom preporučeno 

Nošenje maski je obavezno u zatvorenim prostorima, gradskom prevozu, dok se građanima preporučuje 

da maske nose i na otvorenom. 

Tamo gde, na otvorenom, nije moguće održati fizičku distancu, na primer u redovima, nošenje maske je 

obavezno. 

Kazna za nenošenje maske u gradskom prevozu je 5.000 dinara, a kontrolu sprovodi sanitarna inspekcija 

Ministarstva zdravlja.  

Držanje fizičke distance 

U zatvorenom i na otvorenom treba držati fizičku distancu od najmanje 1,5 do 2 metra. 

Fizičku distancu mora držati i publika na kulturnim i drugim manifestacijama i predstavama, kao što su 

bioskopi i pozorišta.  

Zabranjeno okupljanje više od 30 osoba 

Lokalnim samoupravama zabranjeno je da daju specijalne dozvole za organizaciju različitih okupljanja. 



 
 

Zabranjena su javna okupljanja više od 30 osoba na celoj teritoriji Republike Srbije, na javnim mestima u 

zatvorenom i otvorenom prostoru. Rastojanje između prisutnih mora biti najmanje 1,5 metara, odnosno 

na svaka četiri kvadrata može biti prisutna jedna osoba.   

Žurke, svadbe i druge privatne proslave apostrofirane su kao najopasnija mesta za prenošenje zaraze. 

Preporučeno je da se i predstojeće slave obeležavaju u krugu porodice i uz pridržavanje epidemijskih 

mera.  

Ograničeno radno vreme 

Ugostiteljski i trgovinski objekti ne smeju da rade posle 23 sata. Do nedavno je ugostiteljskim objektima 

koji imaju baštu bio dozvoljen rad do jedan sat posle ponoći.  

U kafić se mora ući sa maskom, koja se može skinudi kada se sedi za stolom. Ako se ide u toalet ili se 

objekat napušta, maske ponovo mora da se stavi. 

Posle 23 sata mogu raditi apoteke i pojedine pumpe.  

Obavezan negativan test za građane koji dolaze iz regiona  

Stranci koji dolaze iz Hrvatske, Bugarske, Rumunije i Severne Makedonije moraju imati obavezan pi-si-ar 

test prilikom ulaska u Srbiju, i to ne stariji od 48 sati. 

Nadzor za putnike povratnike 

Svi građani Srbije koji se po putovanju vraćaju u zemlju nalaze se pod zdravstvenim nadzorom. Na 

portalu e-Zdravlje treba da se prijave, urade test samoprocene i vode računa o promenama 

zdravstvenog stanja tokom deset dana. 

Ukoliko dobiju simptome kovida 19, treba da se jave u kovid abulantu. 

U sredu najveći broj zaraženih od početka epidemije  

Juče je u Srbiji zabeleženo 512 novih slučajeva koronavirusa, što je rekord od početka epidemije u martu 

ove godine. 

Na bolničkom lečenju je 490 osoba, a stručni štab strahuje da bi moglo da dođe do ubrzanog širenja 

koronavirusa u Srbiji. 

Krizni štab je danas zasedao i, iako je javnost očekivala usvajanje strožih mera, do toga nije došlo. 

Jedina novost nakon današnje sednice jeste donošenje odluke o uvođenju brzih antigenskih testova, 

tamo gde je to odgovarajući indikovani test. 

Nadležni su više puta do sada apelovali da je neophodno da se svi građani pridržavaju mera, a da je na 

lokalnim samouprava da nadziru i kontrolišu njihovo sprovođenje, i, ako treba, kažnjavati prekršioce. 



 
 

Predrag Kon nedavno je za RTS rekao da je frustriran zbog toga što mnogi krše mere i što kontrola nije 

adekvatna. 

Imunolog Srđa Janković epidemijsku situaciju u Srbiji ocenjuje kao preteću. 

 

 

ŠUŠTE VEŠTAČKA PLUĆA I SKAFANDERI Zavirite u "crvenu zonu" Infektivne klinike gde se najteži 

korona pacijenti BORE ZA ŽIVOT 

"Štitite se, ovo nije ni malo naivno", reči su pacijenata obolelih od korone u "crvenoj zoni" Infektivne 

klinike, mesta koje svedoči da podaci o novim slučajevima korone nisu statistika, već realnost, 

zastrašujuća za one kojima se "dogodila". 

O tome su za Tanjug svedočili pacijenti na odeljenju intenzivne nege koji su bili u takvom zdravstvenom 

stanju da su mogli, a i hteli, da govore i upozore na teške posledice virusa, za razliku od većine obolelih 

na tom odeljenju, koji su intubirani ili u komi. 

Jedna od onih koja je imala sreće i, zahvaljujući trudu i požrtvovanosti medicinskog osoblja, pre par dana 

izašla iz višednevne kome, je starija gospođa, koja kaže da su prvi simptomi koje je osetila bili visoka 

temperatura i kašalj. 

- Osećala sam se grozno, teško, jako teško, neopisivo, imala sam bolove - i mišići i kosti, sve je to bolelo, 

sve me je bolelo, ali, hvala Bogu i ovakvim doktorima, sada se osećam dobro - kaže ona, i dodaje da se za 

sebe ne plaši, ali da je "srce boli" kad čuje da se neko mlad razboleo ili da je, ne daj Bože, na aparatima. 



 
 

Ona je inače, zbog druge bolesti, nepokretna, u invalidskim kolicima, i pretpostavlja da joj je virus 

"doneo neko ko joj je dolazio u posetu". 

- Jedino sam mogla da se zarazim od onih koji su me obilazili i doneli virus sa sobom. Ni moja snaja, ni 

sin, ni unuk, niko nije pozitivan. Mnogo sam brinula za njih, ali dobro su - priča, slabim glasom, kroz 

kiseoničku masku. 

Zvuk respiratora, monitora, veštačkih pluća i drugih medicinskih aparata, kao i šuštanje skafandera 

nadjačava je dok kroz osmeh govori da se sada oseća "super u odnosu na to kako je bilo". 

- Ja ni nemam čega da se plašim u ovim godinama, ali plašim se za vas mlade. Poslušajte kada vam se 

kaže da ne idete na druženja. Ima vremena i za to, ne morate sada u društvo, štitite se - ponavlja. 

Da nikada nije dovoljno opreza kada je u pitanju virus korona govori i slučaj pacijenta, koji je zbog posla 

u Beograd došao iz glavnog grada Republike Srpske. 

Prve simptome - lagani kašalj, gubitak mirisa i ukusa, kao i povišenu temperaturu, kako sam kaže ovaj 

pedesttrogodišnji Banjalučanin, osetio je prošlog utorka, a napredovanje bolesti nije bilo izrazito brzo. 

- Sporo se razvijalo, ali je poslednja tri dana postalo intenzivno - kaže on i priznaje da se nije odmah javio 

na pregled, sticajem raznih okolnosti. 

Bolove nije imao, niti ih ima sada, ali je njegovim plućima neophodna mehanička ventilacija, odnosno 

kiseonička potpora. 

Kaže da nije u panici, ali da je zabrinut za svoje zdravlje. 

Pandemiju virusa korona doživljavao je ozbiljno i pre nego što se i sam zarazio, i pridržavao se 

preventivnih mera - nošenja maske, držanja fizičke distance i drugih preporuka epidemiologa. 

- Čini mi se da je virus dosta rasprostranjen u populaciji i da je veliki rizik da možemo naići na njega bez 

obzira na pridržavanje - kaže, ali dodaje da preventivne mere taj rizik ipak značajno smanjuju. 

Upozorenjima ovih pacijenata da se treba mnogo paziti i držati svih mogućih mera zaštite pridružuju se i 

njihovi lekari i medicinske sestre sa Infektivne klinike. 

Najsrećniji su, kažu, kada sa ovog odeljenja pacijenti odu izlečeni svojim kućama, ali, nažalost, takvih je 

mnogo manje nego onih koji izgube bitku sa virusom, koji je do sada, od početka pandemije, u svetu 

ubio više od milion i sto hiljada ljudi. 

 

 



 
 

 

 

"PACIJENTI SU MAHOM MUŠKARCI SREDNJIH GODINA" Direktorka KBC "Bežanijska kosa" o obolelima 

od korona virusa 

Direktorka KBC "Bežanijska kosa" dr Marija Zdravković rekla je da u ovoj zdravstvenoj ustanovi ima više 

muškaraca nego žena, ali i da je većina pacijenata srednjih godina. 

Prema njenim rečima, broj pacijenata u KBC "Bežanijska kosa" u rangu je sa onim početkom nedelje. 

- Dakle, u ponedeljak smo imali 24 hospitalizacije, prekjuče 30. To je značajno veći broj pacijenata neko 

proteklih nedelja. Hospitalizovani su uglavnom muškarci srednjih godina, oko 45, srednje teške i teške 

kliničke slike. 

Ona dodaje da iako ima više muškaraca nego žena u bolnici, to ne treba da nas zavara. 

- Interesantno je da žene do ulaska u menopauzu imaju blaži tok bolesti u odnosu na muškarce. Imamo 

oko 160 pacijenata, oni su pokriveni novim terapijskim protokolom - rekla je dr Zdravković i dodala da 

pacijenti uglavnom ne znaju gde su se zarazili. 

Dr Zdravković kaže da pacijenti mahom ne znaju gde su se zarazili, osim onih kojima je infekciju preneo 

neko od ukućana. 

- Zato je sada važno da dosledno sprovodimo epidemiološke mere: od zaštitnih maski, preko dezinfekcije 

ruku, ali i do uzimanja vitamina. Sada je posebno važno da ojačamo imunitet - kaže dr Zdravković. 

Danas je registrovano 416 novozaraženih korona virusom u Srbiji, preminule su dve osobe, dok je na 

respiratorima 24 pacijenta. Jutros je zasedao Krizni štab jer je juče registrovan rekordan broj slučajeva 

korona virusa, za 24 časa čak 512 slučajeva, što je rekord od proglašenja epidemije u našoj zemlji. 



 
 

Očekivalo se da će biti doneta odluka da PCR bude obavezan na ulasku u zemlju, kao i nošenje maski na 

otvorenom, međutim odlučeno je da će se u Srbiji početi sa oštrijim kažnjavanjem za nepoštovanje 

epidemioloških mera, zbog čega će Skupština Srbije već na prvoj redovnoj sednici usvojiti izmene 

određenih zakona. O tome možete više pročitati i odvojenoj vesti. 

Danas je u još jednom gradu, u Boru, proglašena vanredna situacija zbog pogoršanja situacije sa korona 

virusom. 

 

 

Holandske vakcine protiv gripa nema, lekarima nejasno kako s Torlakovom 

Shodno Pravilniku o obaveznoj imunizaciji, vakcina protiv gripa je obavezna za starije od 65 godina, 

hronične bolesnike i trudnice. Međutim, kako navode predstavnici domova zdravlja, kontigent 

"holandskih" vakcina je potrošen, a za sugrađane starije od 65 godina kao alternativu imaju samo 

"Torlakovu" vakcinu, koja nije namenjena njihovom starosnom dobu. 

Uprkos najavama predstavnika vlasti da će oko dva miliona naših stanovnika moći da se vakciniše, samo 

20-ak dana nakon početka vakcinacije, kontigent od 340.000 holandskih vakcina je potrošen. 

Pre nekoliko dana domovi zdravlja dobili su i Torlakovu vakcinu, međutim, ona nije namenjena osobama 

starijim od 65 godina, kojima lekari, kako navode, ne znaju kako da objasne da vakcine za njih nema, 

uprkos unapred zakazanim terminima i najavama zvaničnika. 

"Mi praktično posle 10 dana, što je za nas potpuno neshvatljivo - ako je ceo kontigent od 340.000 kako 

su pričali, dostavljeno domovima zdravlja, a sada je nestalo... Kako je moguće da 340.000 ljudi bude 

pregledano od nas 3.000 u toku tog vremenskog perioda. Pacijenti dolaze, ali mi im ne možemo dati 



 
 

vakcinu koja nije preporučena za njih. Do sada se u medicinskoj praksi dešavalo da pacijenti potpisuju 

određenu saglasnost ukoliko se rade klinička istraživanja", kaže doktorka Milica Nikolić Urošević. 

Kaže i da nemaju dovoljno informacija o tome šta da rade. 

"Mi verujemo i smatramo da kada se radi o Torlakovoj vakcini, nije u pitanju istraživanje, nego se radi 

zaista o vakcini. Mi nikad nemamo informacije, osim naredbi šta treba da radimo. Sve informacije drže 

oni koji se nalaze na čelu domova zdravlja, verovatno i zavodi za javno zdravlje koji su u ovoj priči, 

posrednici između nabavljača i nas koji treba da dajemo vakcine", naglašava. 

Za sada još uvek nije poznato kada će domovima zdravlja biti poslat kontigent vakcina za građane starije 

od 65 godina, a do tada, kako Krizni štab poručuje, oni mogu da se vakcinišu i Torlakovom vakcinom koja 

nije predviđena za njihovo starosno doba, i to na sopstvenu odgovornost i uz davanje saglasnosti. 

 

 

U poslednjih desetak dana za 30 odsto više pregleda u Beogradu 

BEOGRAD - U poslednjih desetak dana povećao se broj pregleda u kovid ambulantama u Beogradu, za 

oko 30 odsto. Državni sekretar Ministarstva zdravlja Aleksandar Stefovski rekao je za RTS da je u toku 

jučerašnjeg dana 1.500 ljudi potražilo pomoć, od kojih je bilo više od 1.000 prvih pregleda. 

Pacijenti su se, kaže, žalili na kašalj, povišenu temperaturu, slabost i malaksalost, a pođednako su bila 

zastupljena oba pola. 

Prema njegovim rečima, ovo je period kada se više boravi u zatvorenom prostoru i bliža komunikacija 

dovodi do bržeg zaražavanja. 

Ponovo je apelovao na građane da poštuju sve mere koje je propisao Krizni štab. 



 
 

 

 

Kovid bolnica u Batajnici prva "bolnica budućnosti" 

BATAJNICA - Kovid bolnica koja se gradi u Batajnici biće prva "bolnica budućnosti", a u njoj će biti 

omogućena kompletna dijagnostika za svakog pacijenta kome bude bila potrebna zdravstvena nega, 

rečeno je danas na panel diskusiji "Bolnice spremne za budućnost". 

Kako je ranije najavljeno, ta bolnica trebalo bi da bude završena do 1. decembra, a pored te zdravstvene 

ustanove, po istom modelu gradi se i kovid bolnica u Kruševcu. Miloš Zečević iz kompanije Termomont, 

koja gradi bolnicu u Batajnici, kaže da ona predstavlja sam tehnološki maksimum, kako same kompanije, 

tako i države. 

"Imaćemo pravu bolnicu budućnosti u kratkom roku", rekao je Zečević i dodao da će se objekat prostirati 

na više od 22.000 kvadratnih metara prostora i imaće 1.000 bolničkih kreveta, od čega 200 u intenzivnoj 

nezi. 

Naveo je da je veliki uspeh i za tu firmu i za državu da u tako kratkom roku od četiri meseca imamo 

najsavremeniju bolnicu, koja će moći da zadovolji sve medicinske aspekte. 

Na panel diskusiji predstavljena je ekspertiza francuske i lokalnih kompanija u sektoru izgradnje novih i 

rekonstrukciji starih bolnica kroz tehnološki najsavremenije projekte. 

Pored predstavnika Termomonta, predstavnici Šnajder Elektrika, Energotehnika Južna Backa, ION 

Solutions i Enel PS govorili su i o važnosti energetske efikasnosti i pouzdanosti elektroeneregetskog 

sistema za bolnice, digitalizaciji, izgradnji centralnih sistema za nadzor i upravljanje i svemu što je vezano 

za dalji napredak zdravstvenog sistema u Srbiji. 



 
 

Osim predstavnika kompanija, prisustvovali su predstavnici oko 30 zdravstvenih ustanova u Srbiji, a 

događaj je mogao da se prati i onlajn zbog ograničenog broja prisutnih gostiju u uslovima epidemije i 

mera za sprečavanje širenja korona virusa. 

Direktorku Instituta za onkologiju Danica Grujičić, koja je izrazila nadu da će ta ustanova dobiti novu 

zgradu, interesovalo je stabilno napajanje u radu lineralnih akceleratora, za koje kažu da su veliki 

potrošači, a njenog kolegu iz Instituta zanimale su mogućosti za ugradnju solarnih panela. 

Učesnicima se na početku diskusije obratila generalna direktorka Francusko-srpske privredne komore 

Sanja Ivanić. 

 

HPV VAKCINACIJA 

Kao što smo najavili, Dom zdravlja “Novi Sad” počeo je sa imunizacijom devojčica uzrasta od 12 do 14 

godina protiv HPV infekcije vakcinama dobijenim u okviru projekta Gradske uprave za zdravstvo Novog 

Sada i Ministarstva bez portfelja zaduženog za demografiju i populacionu politiku.  

Imunizacija protiv HPV infekcije se sprovodi četvorovalentnom vakcinom (HPV4) koja sadrži četiri tipa 

virusa: 6, 11, 16 i 18.  

Vakcinacija devojčica od 12 do 14 godina sprovodi se u Domu zdravlja “Novi Sad” i odziv je do sada bio 

veoma dobar, a od danas 22.10.2020. godine u našim objektima se radi imunizacija i devojčica od 14 do 

18 godina, a ne kao do sada u Institutu za javno zdravlje Vojvodine. 

Do sada je u našoj ustanovi vakcinisano 60 devojčica, a u Institutu za javno zdravlje Vojvodine 100. 

Vakcinacija se sprovodi uz dobrovoljni, pisani, pristanak roditelja/staratelja i popunjavanje Obrasca 3 

(Saglasnost za sprovođenje preporučene imunizacije) od strane izabranog lekara i roditelja. Podaci o 

sprovedenoj imunizaciji će se unositi u karton deteta (elektronski i štampani). 

Roditelj/staratelj treba da se javi izabranom pedijatru devojčice i sa njim se dogovori oko vakcinacije. 

 


